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SKRIFTLIG FORESPØRGSEL P-0654/04
af Reinhold Messner (Verts/ALE)
til Kommissionen

Om: Brenner-aksen

Har Kommissionen kendskab til, at situationen langs Brenner-aksen (luftforurening, fint støv, 
støjforurening) mellem Kufstein og Verona er blevet utålelig for beboerne i de pågældende smalle 
dale i Alperne? De tilsvarende forureningsværdier stiger hyppigt langt over den tilladte grænse og 
medfører sundhedsskader for de pågældende personer. Schweiz har efter en folkeafstemning vedtaget 
ikke at bygge endnu et tunnelrør under Gotthard, og udvidelsen af EU vil medføre en endnu mere 
drastisk forøgelse af den tunge transitlastvognstrafik på Brenner-aksen.

Er det på baggrund heraf ikke absolut nødvendigt at træffe foranstaltninger herimod?

På kort sigt er de rent faktiske omkostninger nøglen til en løsning. Ved at forhøje vejafgifterne for 
lastvognstrafikken i dette følsomme område kan antallet af lastvogne, der kører tomme, og antallet af 
affaldstransporter mindskes. Det er et valg mellem menneskenes sundhed langs transitstrækningen og 
den uhæmmede godstransport.

På lang sigt vil en løsning på denne uansvarlige situation være et koncept, der er tilpasset fremtidens 
forhold (basistunnel, moderne logistik), og som via et transitforbud fra Bruxelles tvinger hele den 
tunge transitlastvognstrafik væk fra Brenner-motorvejen og ned under bjerget og på jernbaneskinner. I 
denne forbindelse henviser jeg endnu engang til ATT3-projektet og spørger, hvorfor Kommissionen 
ikke straks udsteder undtagelsesbestemmelser for dette følsomme område, hvad angår vejafgifterne 
mellem Kufstein og Verona? Hvorfor er en del af de opnåede indtægter nord og syd for Brenner ikke 
blevet investeret i den basistunnel, der indgik i TEN-retningslinjerne, som vedtoges i 1996, og hvorfor 
satser man i forbindelse med dette enestående projekt på den logistik, man havde i det 19. 
århundrede?


